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 Bestyrelse 

 
Til stede:  Gregers Christensen, Magnus von Dreiager, Balthazar Joseph Weiman 

Sampson (kursistrådsrepræsentant), Anette Holm (medarbejderrepræ-
sentant), Mette Bjerg (medarbejderrepræsentant), Jesper Skibsted Als 
(vicerektor), Lars Lysdahl (salgs- og udviklingschef) og Inge Voller (rek-
tor) 

 
Afbud:  Claus Nielsen, Charlotte Wieth-Klitgaard, Jeppe Poulsen, Sara Hesseldal 

Jørgensen (kursistrådsrepræsentant) 
 
Andre deltagere:  Jens Bernhart (referent)  
 
Formand Gregers Christensen bød velkommen til bestyrelsesmødet. Han bød særligt velkommen 
til Mette Bjerg, som er nyvalgt medarbejderrepræsentant og FVU- og OBU-lærer. 
Derefter fulgte en kort præsentationsrunde. 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen er godkendt. 
 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Referatet fra mødet onsdag den 29. maj 2024 er godkendt.  
   
3. Referatopfølgning 
 
Gregers Christensen spurgte til den verserende retssag mellem VUC Lyngby og STUK/UVM. Inge 
Voller fortalte, at den er udskudt og berammet til november 2024/sommer 2025. 
 
4. Meddelelser 

 
Inge Voller orienterede på baggrund af det udsendte bilag. Hun supplerede med de opdaterede 
tilmeldingstal fra mandag 26/8. 
 
Desuden fortalte hun, at regeringen har besluttet at fortsætte den ekstra forhøjelse af taxamete-
ret til gymnasiale uddannelser mv., som oprindeligt var en midlertidig forhøjelse. Med andre ord er 
2% besparelsen blevet afskaffet permanent. 
 
Anette Holm og Mette Bjerg fortalte, at der den 9.-14. september er besøg fra samarbejdsskolerne 
fra Spanien og Nordmakedonien. 
 
5. Godkendelse af Erhvervsstyrelsens optegnelser om VUC Lyngby 
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Gregers Christensen fortalte, at bestyrelsen en gang årligt skal godkende Erhvervsstyrelsens op-
tegnelser om VUC Lyngbys bestyrelse (udsendt som bilag). Bestyrelsen godkendte disse optegnel-
ser. 
 
6. Godkendelse af investeringsrammer 

 
Inge Voller orienterede på baggrund af det udsendte bilag. Det er et dokument, som UVM udsen-
der to gange årligt, som VUC Lyngbys bestyrelse skal godkendes.  
 
I forhold til sidste godkendelse af investeringsramme er renovering af mellemfløjen udskudt på 
ubestemt tid. Tilbage er en nødvendig renovering af varmerør og fjernvarme. 
 
7. Godkendelse af halvårsrapporten 

 
Inge Voller orienterede på baggrund af det reviderede bilag, som er udsendt pr. mail. I forhold til 1. 
halvår 2024 er der et fald på 6 årskursister i forhold til revideret budget 2024 og et tilsvarende fald 
i indtægter. På udgiftssiden er der en merudgift på løn på 1. halvår pga. fratrædelser og OK24. 
 
Bestyrelsen godkendte halvårsrapporten. 
 
8. Gennemgang af økonomien for 2024 samt likviditetsbudgettet 

 
Inge Voller gennemgik udsigterne for 2024 ud fra prognosen for 2. halvår, som er baseret på de fo-
reløbige aktivitetstal for 2. halvår 2024, samt om udfordringer vedrørende likviditeten. På bag-
grund af problemer med likviditeten har VUC Lyngby søgt og fået et lån på 1,5 mio. kr. og et for-
skud på taxameter på 1,5 mio. kr. fra STUK/UVM. Når det sker, kommer man som institution under 
administration, så STUK/UVM skal have kvartalsvis afrapportering på den økonomiske situation 
samt en såkaldt genopretningsplan, som bestyrelsen skal godkende på næste bestyrelsesmøde. 
 
Inge Voller fortalte, at 2024 kommer til at ende i et betydeligt større underskud end i det revidere-
de budget. Desuden ser det tilsvarende negativt ud for 2025. 
 
Anette Holm spurgte til, om de 3 mio. kr. er tilstrækkeligt til at bevare en positiv likviditet for 2024. 
Inge Voller fortalte, at det administrative fællesskab for økonomi har undersøgt det, og den fore-
løbige melding er, at det er tilstrækkeligt. 
 
Inge Voller gennemgik derefter aktivitetsprognose for 2. halvår 2024. Det ser ud til ca. 47 årskursi-
ster lavere end det reviderede budget 2024. Derfor er den økonomiske prognose for 2024 på nu-
værende tidspunkt et underskud på ca. 8 mio. kr. som resultat for 2024. 
 
Gregers Christensen påpegede, at det kun er muligt at ændre ved udgiftssiden. Indtægtssiden af-
gøres af, om der er nok uddannelsessøgende til VUC Lyngbys uddannelser, ikke af VUC Lyngby som 
organisation og institution. 
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Anette Holm spurgte, om man som institution kan få dispensation for gældende bekendtgørelser 
og regler, når man indgår en aftale om genopretningsplan med STUK/UVM? Inge Voller fortalte, at 
hun antager, at det ikke er tilfældet.  
 
 
9. Drøftelser om VUC Lyngbys fremtidige drift 
 
Inge Voller opridsede den samlede situation, hvor det er hendes opfattelse, at VUC Lyngby er øko-
nomisk i en virkelig dårlig situation med underskud flere år i træk og nu også problemer med likvi-
diteten.  
 
Hun opridsede tre scenarier for fremtiden for VUC Lyngby: 

• At bestyrelsen vælger at begære VUC Lyngby lukket 
• At bestyrelsen vælger, at VUC Lyngby fusionerer med en anden uddannelsesinstitution, fx 

et VUC, i nærheden 
• At bestyrelsen går all in i en genopretningsplan, som skal betyde en betydeligt større antal 

elever/kursister pr. klasse/hold og en betydelig reduktion i antallet af medarbejdere samt 
et lavere budget for antallet af årskursister. VUC Lyngby skal gøres mindre.  
 

Hun tilføjede, at det desuden er en mulighed at sætte Sydfløjen af VUC Lyngbys bygninger til salg, 
især hvis man vælger den tredje mulighed. 
 
Jesper Skibsted Als fortalte, at KVUC har været igennem samme proces i 2019 med genopretnings-
plan, reduktion af lønomkostninger og andre udgifter samt salg af bygninger. Jesper Skibsted Als 
fortalte desuden, at den samlede bygningsmasse er belånt for ca. 32 mio. kr. 
 
Magnus von Dreiager udtrykte, at det ville være virkelig rart at vide, hvad fremtiden efter 2028 by-
der for fx hf og dermed VUC som institutionstype. Det er dog uvist, samtidig med at ungdomsår-
gangene i den overskuelige fremtid bliver mindre og mindre. 
 
Bestyrelsen indstillede, at ledelsen udarbejder en genopretningsplan, som kan danne grundlag for, 
hvilken beslutning bestyrelsen træffer, dvs. hvilket scenarium bestyrelsen vælger. Inge Voller for-
talte, at der derfor på næste bestyrelsesmøde vil blive fremlagt en genopretningsplan, som skal 
godkendes inden den indsendes til STUK.  
 
10. Beslutning om at sætte hele sydfløjen til salg for at afbøde for fald i antallet af årskursister og 

forbedre økonomien.  
 
Inge Voller orienterede om, at der er afholdt et møde i august med STUK/UVM. Udfaldet af dette 
er, at det ikke er tilladt at udleje fx Sydfløjen for en længere periode (maksimalt 1-2 år og med et 
meget kort opsigelsesvarsel).  Desuden er en institution som VUC Lyngby ifølge STUK/UVM forplig-
tet til ikke at have en større bygningsmasse end nødvendigt.  
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Inge Voller orienterede på den baggrund om muligheden for salg på baggrund af notat fra advokat 
(uddelt på mødet). Det skal ske via offentligt udbud. Den bedste mulighed er at udleje, mens man 
har bygningen til salg i offentligt udbud med den fordel, at der er en lejer.  
 
Bestyrelsen besluttede, at VUC Lyngby skal gå i gang med processen med at afhænde Sydfløjen, 
som er den del af bygningsmassen, som institutionen ikke har brug for og derfor allerede har tømt 
for aktivitet sommer 2024. Den udgør ca. 2000 kvadratmeter.  
Bestyrelsen bemyndiger ledelsen til at igangsætte denne proces med at sælge Sydfløjen. 
 
11. Præsentation af status på arbejdet med VUC Business Partner 

 
Lars Lysdahl orienterede om gældende status på arbejdet med VUC Business Partner. Dels den af-
holdte aktivitet i 1. halvår, dels prognose for aktivitet 2. halvår 2024. Behovet for kompetenceud-
vikling især på det almene område og inden for digitalisering er stadig stort hos de kortuddannede, 
herunder medarbejdere på kommunale arbejdspladser. 
 
Lars Lysdahl orienterede desuden om de gældende økonomiske rammer for at udbyde virksom-
hedsrettet FVU og OBU-undervisning. 
 
Bestyrelsen drøftede mulighederne og udfordringerne for at øge aktiviteten på det eksterne om-
råde for især FVU og OBU.  
 
12. Eventuelt 
 
Intet at bemærke. 
 
Gregers Christensen takkede for et godt og konstruktivt møde. 
 
Møderækken for det kommende år: 7. oktober, 17.december, 26. marts, 26. maj 
 
 
 
_____________________ ________________________ ______________________ 
dato underskrift dato underskrift dato underskrift 

Gregers Christensen Claus Nielsen  Magnus von Dreiager   

 
______________________ ______________________ ______________________ 
dato underskrift dato underskrift dato underskrift  

Jeppe Poulsen                        Charlotte Wieth-Klitgaard                Balthazar Joseph Weiman Sampson               
 
______________________ ________________________ ______________________ 
dato underskrift dato underskrift dato underskrift 

Sara Hesseldal Jørgensen                      Anette Holm      Mette Bjerg 

 

______________________ 
dato underskrift  

Inge Voller                      


